

文 | 黃秀蓉 圖 | 詹羽平

Article | Hung Shu-rong Photos | Jen Yu-ping

第二(北基)巡防區 魏敬達 涉嫌持有、販賣安非
台北市 毒販衝撞偵防車企圖逃逸 毒品案

海巡、警方聯合圍捕2嫌落網

Drug dealers attempting to escape by colliding with the surveillance vehicle, the Coast Guard and the police join forces arrested the two suspects

- 兩嫌犯及其意圖販賣而持有之毒品，圖右一為辛苦戒護之海巡同仁



行政院海岸巡防署第二巡防區基隆機動查緝隊等單位，8月25日晚間在新竹縣關西鎮馬武督山區圍捕毒販，嫌犯試圖開車衝撞偵防車，偵防車險掉入山谷，所幸無人受傷。海巡人員及警方全力圍捕，逮捕到魏○達及戴○明2名嫌犯，並在車內起出安非他命3.055公斤，市價約新台幣一仟多萬元。

基隆機動查緝隊日前接獲情資指出，國內某販毒集團利用山區道路複雜且不易被發覺之特性，經敘於新竹縣關西鎮馬武督山區交易毒品，牟取暴利。經報請台北地檢署肅毒專組謝奇孟、王鑫健檢察官共同指揮偵辦，由第二巡防區（基隆機動查緝隊、基隆海巡隊、北區機動海巡隊、岸巡一總隊）、新竹機動查緝隊、台北市警察局（文山第二分局）等成立「專案小組」進行偵辦。

專案小組7月4日紳夜在馬武督山區查

Units including the Executive

Yuan Coast Guard Administration second patrol region's mobile crackdown team in Keelung etc. moved in to bust drug peddlers in the Ma-wudu mountain area in Guanshi Township, Hsinchu County in the evening of August 25. The suspect attempts to steer his vehicle to impact the surveillance vehicle, causing the patrol vehicle to nearly falls into the ravine. Luckily no one has been hurt. Through the united efforts of Coast Guard agents and the police, two suspects, Wei xxx-dah and Dai xxx-ming, have been arrested, and 3,055 kilos of amphetamine has been uncovered from the vehicle, valuing in excess of NT\$10 million street value.

The Keelung crackdown team has recently received intelligence that indicates a certain local drug trafficking ring has engaged in drug trading for profiting in the region of Ma-wu Du mountain Guanshi Township, Hsinchu County, taking the advantage of complex mountainous paths that are difficult to spot. With the case being spearheaded jointly by D.A.'s Hsieh Chi-mong and Wang Hsin-chien from the Taipei District Court D.A.'s Office narcotic crackdown section, a task force comprising of the second patrol regiment (made up by the Keelung mobile



- 專案小組人員於嫌犯車輛後行李箱內查獲隱藏於「面紙盒」包裝內之安非他命毒品3盒，共3.055公斤。

Task force teamsters uncover in the rear trunk of the suspects' vehicle three packets of amphetamines tucked away in a facial tissue box, weighing 3,500 kilos altogether



- 專案小組人員在嫌犯身上，起出1.4公克之海洛因毒品。

Task force teamsters uncovered 1.4g of heroin from the suspect surnamed

緝毒品交易時，因深夜視線不良且對山區道路複雜不熟，遭嫌犯駕車衝撞查緝車輛後往山區逃逸，僅查獲前往交易之下游毒販。

不過，專案小組持續對本案上游毒販進行追查，8月25日晚間，發現上游毒販準備再次至馬武督山區交易毒品。專案小組人員基於上次經驗，遂於嫌犯必經之山區道路部署數處關卡埋伏守候，結果嫌犯「阿達」駕車出現在新竹山區道路時，專案小組人員於山凹處進行夾擊攔截圍捕，嫌犯見狀準備逃逸，還試圖開車衝撞偵防車，導致偵防車險些掉到山谷下，行徑十分囂張。

海巡人員及警員有鑑於上次查緝之經驗，在圍捕時特別小心，未受到傷害，當場逮捕魏○達及戴○明2名嫌犯，並從魏嫌身上查獲供自己吸食之海洛因毒品1.4公克。

本次查緝行動經專案小組人員不眠不休落實執行掃毒工作，並順利查獲毒品。目前本案已由台北地檢署蔡檢察官指揮偵辦中，並持續追查幕後販毒集團，俾利有效打擊毒品犯罪，以澈底杜絕毒品戕害國人身心健康。

(本文作者任職於海巡署基隆機動查緝隊)



- 遭嫌犯駕車衝撞後之偵防車，車頭已凹陷損毀。

The surveillance vehicle impacted by the suspect surnamed has suffered a fatal blow to the front of the vehicle

crackdown team, Keelung Coast Guard platoon, northern regional mobile Coast Guard platoon, Coastline patrol fist head platoon), Hsinchu mobile crackdown team, Taipei Municipal Police Administration (of the Wen Shan 2nd precinct) and so forth has been organized to conduct investigation.

In the taskforce's mission for cracking down narcotics in the area of Mt. Ma-wudu late evening of July 4, because of the views obscured, and the winding mountainous roads, the taskforce's vehicle was hit by the suspect's vehicle and the bandits soon run away into the mountain. The action came out with the arresting the downstream drug peddlers that came for the transaction.

Yet the taskforce continues investigating and found that; on the evening of August 25, the upstream drug peddlers were ready to conduct drug trade in the area of Mt. Ma-wudu, the taskforce set up strategic roadblocks along roads that the drug dealers had to pass by. And surely the suspect A Dah showed up driving a car on the mountainous roads of Hsinchu. The taskforce men have intercepted and arrested the suspect in an ambush. The suspect was getting ready to make a run, and even attempted to collide the patrol car, resulting in a nerve-wrecking incident where the patrol car nearly falls into the ravine.

With the previous run-ins, Coast Guard agent and policemen exercised cautiously in the arrest of two suspects Wei xxx-dah and Dai xxx-ming, without suffering injury. The suspects, Wei carried 1.4g of heroin and claimed for self use only.

In the crackdown action, taskforce pursue the drug sweep without rest and successfully bust drugs. Presently the D.A.'s Office at the District Court of Taipei, Taiwan is heading the investigation of the case, with continued efforts to track down the drug trafficking ring, in order to effectively crackdown drug crime, and to enhance the health of the local population by eradicating drugs from the source.

(The author is currently with Coast Guard Administration Keelung mobile crackdown team)